
Protokół  Nr  XXXVI/2017 

z  posiedzenia  Rady Gminy Łączna 

 dnia  30 października 2017r. 
 

 

Miejsce posiedzenia  –   sala konferencyjna Gminnej Biblioteki Publicznej w Czerwonej 

Górce 1 b 

Czas trwania obrad   –   godz.  8,00  -  12,30 

 

Ad  1. 

Dnia 30 października 2017r. odbyło się kolejne XXXVI-e w kadencji posiedzenie Rady 

Gminy Łączna. 

Obrady otworzyła i przewodniczyła im Przewodnicząca Rady Gminy  

p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości, przybyłych radnych i sołtysów. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek 

- Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik 

- Radca Prawny Urzędu Gminy p. Wacław Iwanczatik  

- Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej p. Maciej Mądzik 

- nauczyciele Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej:   p. Grudniewska Paulina,                    

  p. Przeorska Klaudia,  p. Tomalska Barbara,  p. Domagała Iwona 

- Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Marek Walkowicz 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej p. Bernardyna Wasińska 

- Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Łącznej p. Magdalena Kowalik 

- pracownik Urzędu Gminy p. Natasza Cierpisz 

- niektórzy sołtysi Gminy Łączna 

- mieszkaniec Gminy 

 

Na liście obecności podpisy złożyło 15 radnych, czyli 100%   ustawowego składu Rady 

Gminy.   Obrady były prawomocne. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała radnego Artura Osmana, który nie 

wyraził zgody na pełnienie tej funkcji, dlatego w kolejności alfabetycznej  Przewodnicząca 

Rady zaproponowała radną  Martę Siewierską,  która taką zgodę wyraziła. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad i zapytała czy są jakieś 

uwagi do porządku obrad. 

Radny Nyga – poprosił o zdjęcie  punktu 11  e) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na wydzierżawienie nieruchomości położonej w obrębie geodezyjnym Klonów oraz na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy  i  przełożenie go 

na komisję, ponieważ należy się zapoznać dokładniej z tym tematem. 

Radny Śliwa – stwierdził, że na dzisiejszą sesję Kierownik Wydziału Technicznego                 

p. Krzysztof Pastuszka miał przynieść mapkę dotyczącą tej uchwały. 
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Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka  - odpowiedział , że jest w 

posiadaniu takiej mapki 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński –  projekt tej uchwały był analizowany na połączonych 

komisjach. Element, który budził wątpliwości to granica nieruchomości. Składam wniosek 

aby ten punkt pozostawić w porządku obrad,  aby w tym punkcie go omówić i wysłuchać 

opinii Pana Kierownika w tej sprawie. Jeśli Rada Gminy uzna, że należy odrzucić tą uchwałę 

to tak zagłosuje. 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o przegłosowanie wniosku radnego Nygi aby zdjąć z 

porządku obrad  punkt  11  e) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie nieruchomości położonej w obrębie geodezyjnym Klonów oraz na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.  

Projekt tej uchwały przełożyć do dyskusji na komisję. 

( za – 0, przeciw – 0, wstrzymało się 12/15 radnych) 

Wniosek radnego nie przeszedł. 

 

Przewodnicząca Rady – poprosiła o głosowanie wniosku Wójta Gminy o pozostawienie  

punktu  11 e)  omówienie  projektu uchwały w tym punkcie i przegłosowanie go. 

(za – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 3/15 radnych) 

Pomimo, że wniosek Wójta Gminy przeszedł, jednak nie zmieniał on porządku obrad. 

 

Porządek obrad bez zmian stał się obowiązujący. 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie od 26 lipca 2017r.  

do 30 października 2017r. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

6. Informacja na temat dokonanej analizy oświadczeń majątkowych złożonych w 2017 

roku. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Łączna w roku szkolnym 

2016/2017. 

8. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie pomiędzy sesjami. 

9. Pytania, wnioski, postulaty. 

10.  Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

11.  Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) przekształcenia Zespołu Szkół w Łącznej 

b) stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej im. E. G. Kaszyńskiego „Nurta” 

w Goździe 

c) zakończenia działalności Gimnazjum im. Armii Krajowej Korpus „Jodła” w 

Łącznej 

d) wyrażenia zgody na zbliżenie budynku gospodarczego do granicy działki gminnej 

e) wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej w obrębie 

geodezyjnym Klonów oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy 

f) uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

dotyczącej Suchedniowsko-Oblęgorskiego Parku Krajobrazowego 

g) zmiany Uchwały Nr XXV/128/2016 Rady Gminy Łączna z dnia  

24 listopada 2016r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 3 w 

miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego Gminy Łączna 
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h) zmian budżetu Gminy Łączna na 2017 rok 

i) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2017-2025 

 

12.  Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna: 

- z dnia 26 lipca 2017r. 

- z dnia 15 września 2017r. 

- z dnia 17 października 2017r. 

13. Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady – na wstępie oddała głos zaproszonym gościom, a kilka zdań 

wprowadzenia  powiedział Wójt Gminy. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński –  mówił na temat współpracy Gminy Łączna z Gminą 

Cankova ze Słowenii. Mieliśmy możliwość z Zespołem Szkół w Łącznej nawiązać kontakt ze 

szkołą w Słowenii. Udało się wspólnie pracownikom szkoły i nauczycielom przygotować w 

sposób profesjonalny wniosek do projektu Erasmus +  i świetnie go zrealizować.  

Byłem pełen obaw czy wszystko zostanie zrealizowane tak aby młodzież z tego programu 

wyniosła coś pożytecznego. Nie miałem okazji wcześniej podziękować nauczycielom i 

Dyrekcji naszej szkoły, że potrafiła ten projekt zrealizować. Nasi goście i nasza młodzież 

pozytywnie to odebrała . Podziękowania należą się,  bo jest to pochylanie się nad trudną 

pracą. Jest  to symbol mojej, Rady Gminy i społeczności Gminy Łączna wdzięczności i 

podziękowania tym, którzy wzięli bezpośredni udział w tym działaniu. 

1/ Pani Jolanta Żaczek – koordynator projektu, obawiała się Pani bardzo czy to się uda, 

wielokrotnie rozmawialiśmy i widziałem ile wysiłków i  nerwów to Panią kosztowało. Jednak 

sukces wieńczy dzieło. To jest Pani sukces i Pani koleżanek. Gratuluję, dziękuję i proszę o 

jeszcze. Życzę dalszych sukcesów. 

2/ Pani Paulina Grudniewska nauczyciel języka angielskiego – podziękowania przede 

wszystkim pod względem językowym. Język słoweński nie jest popularnym językiem i 

dlatego język angielski funkcjonował cały czas. Dziękuję i gratuluję. 

3/ słowa podziękowania i gratulacje od Wójta Gminy otrzymały także nauczycielki            

Pani Klaudia Przeorska  oraz Pani Barbara Tomalska. 

 

Po podziękowaniach Wójta Gminy Łączna głos zabrał Dyrektor Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego w Łącznej p. Maciej Mądzik. 

W imieniu całego grona pedagogicznego podziękował za zauważenie wkładu nauczycieli. 

Podziękował nauczycielom za wkład pracy, szczególnie za poświęcony swój czas 

prywatnego. Podziękował za bardzo dobrą współpracę Urzędu Gminy i szkoły. Wkład pracy 

jest z jednej strony moralną odpowiedzialnością nauczycieli i naturalnym odruchem ale 

koleżanki tu obecne włożyły też dużo swojego czasu prywatnego. 

Przewodnicząca Rady – również podziękowała i pogratulowała w imieniu Rady Gminy i 

życzyła dalszych sukcesów. 

Radna Żaczek –  podziękowała Panu Wójtowi i Radzie Gminy za docenienie pracy i 

wsparcie. Jest nam niezmiernie miło, że możemy być dumni z naszego wspólnego sukcesu. 

Myślimy o dalszych planach związanych z Erasmusem. Dziękuję moim koleżankom. 

Wszyscy pracownicy Zespołu Szkół aktywnie uczestniczyli w tym projekcie, proszę dyrekcję 

o przekazanie słów podziękowań wszystkim pracownikom.  

Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej i nauczyciele podziękowali i opuścili 

salę obrad. 
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Ad  4  i  5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie od 26 lipca 2017r. do 30 października 2017r. 

oraz sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie złożył Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński  i stanowi załącznik do protokołu.  

 

I.                Uczestniczyłem : 

28 lipca – w Starostwie Powiatowym, w posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa  

31 lipca – w spotkaniu z Dyrektor Ireną Sochacką w sprawie programu rewitalizacji   

7 sierpnia   - w Urzędzie Marszałkowskim w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego.  

W dniu 16 października br. do Urzędu wpłynęło pismo z Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju 

Wsi z informacją, że wniosek Gminy Łączna w sprawie przeznaczenia na cele nierolnicze    

26 ha gruntów rolnych kl. III położonych w obrębie Czerwona Górka rozpatrzony zostanie w 

terminie do 30 listopada 2017r.   Kopia pisma w zał. do nin. sprawozdania. 

20 sierpnia – w uroczystościach dożynkowych w Łącznej, 

29 sierpnia – w spotkaniu z Prezesem Zarządu Spółki New Power Sebastianem Turczynem – 

Grupa Zakupowa dot. przetargu na zakup energii elektrycznej,  

                    - w spotkaniu z architektem p. Sławomirem Bęben w sprawie dokumentacji 

projektowej budynku w Klonowie, 

30 sierpnia – w rozprawie sądowej przed Sądem Okręgowym w Kielcach  z powództwa firmy 

Sanitex o zapłatę kosztów dodatkowych,  

                     - w spotkaniu z Prezesem Spółki Graczkowski Dotacje p. Rafałem 

Graczkowskim w sprawie studium wykonalności do rewitalizacji, 

31 sierpnia – w  spotkaniu z p. Styczyńską z Klonowa w sprawie dzierżawy działki, na której 

usytuowany jest sklep, 

5 września – w spotkaniu z urbanistą p. Nagórnym w sprawie interpretacji  „centrum gminy”,  

6 września – w spotkaniu w Departamencie Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 

Urzędu Marszałkowskiego także w tej sprawie,        

7 września -   w święcie Szkoły Podstawowej w Łącznej, którego obchody zeszły się w czasie 

z wizytą gości ze Słowenii w naszej gminie  i kontynuacji programu Erasmus +  na terenie 

Łącznej,   

12 września - w Filharmonii Świętokrzyskiej w uroczystym podpisywaniu umów na 

termomodernizację, 

14 września – w spotkaniu dot. projektu OZE z przedstawicielami Bliżyna  i Skarżyska 

Kościelnego i p. Szpyt Bogusławem wykonawcą projektu, 

21 września – w posiedzeniu ZGGŚ w Bielinach, 

27 września – w spotkaniu z p. Ireną Sochacką w Urzędzie Marszałkowskim, 

2 października – w spotkaniu w Urzędzie Miasta i Gminy Mirzec w sprawie  postępowania 

ofertowego na zakup wozu strażackiego, 

3 października – w spotkaniu z Dyrektor Anną Chrzanowską z sanepid  Skarżysko Kam. w 

sprawie wyników badań wody na ujęciu w Zaleziance, 

5 października – w spotkaniu ze Starostą Kieleckim w sprawie postępu prac dot. remontu 

mostu w Barczy, 

                          -  w spotkaniu z p. Marleną Kowalik z Warsztatów Terapii Zajęciowej w 

Belnie dot. dofinansowania budowy platformy dla niepełnosprawnych, 

                          - w spotkaniu z przedstawicielem firmy NORD Partner  p. Januszem Bujak w 

sprawie oferty usług brokerskich, 
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9 października – w spotkaniu z Prezesem PCC Sillicium w sprawie zmiany  planu 

zagospodarowania przestrzennego, 

11 października – w Starostwie Powiatowym w Skarżysku-Kam. w konferencji dot. 

dofinansowania projektów z WFOSiGW, 

12 października – w spotkaniu z p. Karolem Skuza w sprawie zmiany  miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego  „Występa i Zalezianka”, 

19 października – w posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa w Starostwie Powiatowym, 

                             - złożono wniosek do działania 3.1 tzw. „Parasolówki” OZE  dla 

mieszkańców gminy Łączna, Bliżyn, Skarżysko Kościelne 

20 października – w jubileuszu 100-ch urodzin p. Józefy Bartosik z Osełkowa, 

                             - w ślubowaniu uczniów klas I w Szkole Podstawowej w Łącznej, 

oraz  w posiedzeniach nadzwyczajnych Rady i komisjach organizowanych w tym okresie.  

  

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian budżetu gminy Łączna na 2017 rok, 

- w sprawie przeniesienia wydatków budżetu Gminy Łączna na 2017r. 

- w sprawie majątku przekształconego Zespołu Szkół w Łącznej, 

- w sprawie powierzenia stanowiska Dyrektora Zespołu Szkolno – Przedszkolnego      

w Łącznej, 

- w sprawie zmiany wysokości dotacji na prowadzenie publicznych szkół podstawowych na       

terenie gminy Łączna na rok 2017, 

- w sprawie zmiany wysokości dotacji na prowadzenie publicznych przedszkoli na  terenie 

gminy Łączna w 2017r.  

- w sprawie zmiany wysokości dotacji na prowadzenie niepublicznych przedszkoli na  terenie 

gminy Łączna w 2017r.  

- w sprawie opracowania materiałów planistycznych na rok budżetowy 2018, 

- w sprawie ogłoszenia otwartego konkursu na Partnera  - firmy o statusie MŚP do wspólnej 

realizacji partnerskiego pn. „Rewitalizacja szansą na rozwój  społeczno – gospodarczy 

centrum Gminy Łączna”, 

- w sprawie powierzenia obowiązków Kierownika ZGK w Łącznej, 

-  w sprawie zmian w składzie komisji przetargowej. 

  

W dniu 7 lipca 2017 r. opublikowano ogłoszenie o przetargu nieograniczonym na dowóz 

dzieci do szkoły w roku szkolnym 2017/2018. Wpłynęło 7 ofert. 

Na podstawie oceny spełnienia warunków udziału w postępowaniu oraz kryterium oceny ofert 

ustalono, iż oferta nr 1 Przewóz Osób Usługi Transportowe Sławomir Dąbek Wincentów gm. 

Piekoszów odpowiada wszystkim wymaganiom określonym w Ustawie oraz w specyfikacji i 

została oceniona jako najkorzystniejsza w oparciu o podane w specyfikacji kryterium wyboru. 

Firma Przewóz Osób Usługi Transportowe Sławomir Dąbek Wincentów gm. Piekoszów za 

realizację przedmiotowego zamówienia zaproponowała najniższą cenę za zadanie tj. 159.216 

zł oraz termin płatności wynoszący 30 dni, co jest równoznaczne z przyznaniem maksymalnej 

liczby punktów (100) za zadanie. 

Informuję także, że w dniu 20.10.2017r. o godzinie 10:30 odbyło się otwarcie ofert w 

postępowaniu przetargowym dotyczącym zamówienia publicznego pod nazwą: „Udzielenie 

kredytu długoterminowego w wysokości 1 950 000,00 PLN dla Gminy Łączna”.  
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Złożono następujące oferty: 

Lp. Wykonawca          Cena ofertowa brutto 

1. Bank Spółdzielczy w Iłży,  

ul. Rynek 1, 27-100 Iłża 300 248,30 PLN 

2. Bank Spółdzielczy w Suchedniowie,  

ul. Mickiewicza 8, 26-130 Suchedniów 284 220,73 PLN  

Postępowanie w toku. 

   

W dniu 29 maja 2017 r. podpisano Pre-umowę w ramach projektu pn. „Modernizacja 

infrastruktury sportowej oraz zakup nowoczesnego wyposażenia oraz pomocy dydaktycznych 

do placówek edukacyjnych z terenu Gminy Łączna” w ramach RPO WŚ na lata 2014-2020 

Działanie 7.4  

Wartość całkowita projektu wynosi: 1 533 718,42 zł 

Środki z EFRR: 1 150 288,81 zł 

Wkład własny: 383 429,61 zł.  

Projektem zostały objęte wszystkie placówki oświatowe z terenu gminy, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Łączna. Projekt polega na:  

1.     Budowie i modernizacji istniejącej infrastruktury sportowej: 

- budowa boiska wielofunkcyjnego przy Zespole Szkół w Łącznej 

- modernizacja sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w Łącznej, 

- rozbudowa boiska przy Zespole Szkół  w Goździe, 

- budowa zielonej sali gimnastycznej przy Zespole Szkół w Łącznej (sala zewnętrzna). 

2.     Zakupie pomocy dydaktycznych/sprzętu/wyposażenia do trzech sal przyrodniczych  

(2 sale w Zespole Szkół w Łącznej oraz jedna w Zespole Szkół w Goździe). 

3.     Zakupie pomocy dydaktycznych/sprzętu/wyposażenia do sal matematycznych (2 

pracownie w Zespole Szkół w Łącznej 1 pracownia w Zespole Szkół w Goździe). 

4.     Zakupie pomocy dydaktycznych/sprzętu/wyposażenia do sal informatycznych (1 

pracownia w Zespole Szkół w Łącznej 2 pracownie w Zespole Szkół w Goździe). 

  

W nawiązaniu do pytania radnej Odrzywolskiej na wrześniowej sesji nadzwyczajnej 

informuję, że w dniu 31.10.2017 r. zostaną złożone dokumenty tj. Wniosek o dofinansowanie 

projektu wraz z kompletną dokumentacją na II etap oceny wg kryteriów przyjętych przez 

Komitet Monitorujący dla Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Świętokrzyskiego na lata 2014-2020. 

Planowany termin realizacji projektu zgodnie z Harmonogramem ponoszenia wydatków oraz 

Harmonogramem rzeczowo-finansowym to 2018 r. 

  

W dniu 12 września 2017 r. podpisano Pre-umowę w ramach projektu pn. „Poprawa 

energetyczna i termomodernizacja budynków użyteczności publicznej w Gminie Łączna” w 

ramach RPO WŚ na lata 2014-2020 Działanie 3.3. 

Wartość całkowita projektu wynosi: 1 186 525,53 zł 

Całkowite wydatki kwalifikowalne: 938 161,96 zł 

Wydatki niekwalifikowalne: 248 363,57 zł 

Środki z EFRR: 797 437,67 zł 

Wkład własny: 140 724,29 zł.  
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Przedmiotem projektu jest termomodernizacja budynków użyteczności  publicznej w Gminie 

Łączna, które wykorzystywane są do celów publicznych i pełnią ważną funkcję dla 

społeczności lokalnej. Zaplanowany w projekcie zakres robót termomodernizacyjnych 

budynków wpłynie na poprawę izolacyjności przegród budowlanych w budynku, które 

charakteryzują się dużą energochłonnością. Zakres prac wynika z przeprowadzonego  przez 

Gminę audytu energetycznego. Prace termomodernizacyjne planowane są w 4 budynkach: 

Urzędu Gminy w Kamionkach, budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Kamionkach, 

budynku Zespołu Szkół w Goździe i budynku pod działalność statutową biblioteki w Zagórzu 

(budynek po byłej szkole podstawowej). 

  

W dniu 31.10.2017 r. zostaną złożone dokumenty tj. Wniosek o dofinansowanie projektu 

wraz z kompletną dokumentacją na II etap oceny wg kryteriów przyjętych przez Komitet 

Monitorujący dla Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na 

lata 2014-2020. 

Planowany termin realizacji projektu zgodnie z Harmonogramem ponoszenia wydatków oraz 

Harmonogramem rzeczowo-finansowym to 2018 r. 

  

Ponadto, w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi : 

- zweryfikowano mieszkańców meldujących się na pobyt stały – wystawiono 7 wezwań do 

złożenia deklaracji bądź korekty deklaracji w sprawie wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

- przeprowadzono 4 postępowania administracyjne w sprawie określenia wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami  komunalnymi, 

- zweryfikowano osoby zamarłe w celu przeprowadzenia postępowania w sprawie 

wygaśnięcia zobowiązania dot. opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (10 

decyzji wygaszających obowiązek ponoszenia opłaty), 

- skontrolowano poprawność odbioru odpadów komunalnych od mieszkańców przez firmę 

ORDER – kontrola nie wykazała nieprawidłowości wszystkie frakcje zostały odebrane 

zgodnie z harmonogramem,  

- wystawiono 30 tytułów wykonawczych dot. zaległości opłaty za gospodarowanie odpadami  

komunalnymi, które skierowano do egzekucji. 

- rozpatrzono sprawę p. Alicji Moczulskiej Talik w sprawie umorzenia zaległości dot. opłaty 

za odpady (opłata została ściągnięta na podstawie tytułu wykonawczego podczas egzekucji), 

- zweryfikowano sprawozdania podmiotów wpisanych do rejestru działalności regulowanej 

dot. gospodarki odpadami komunalnymi,  

- dokonano komisyjnej kontroli legalności odprowadzania nieczystości płynnych z posesji w 

miejscowości Zalezianka,  

- dokonano rozliczenia kosztów zadania pod nazwą „Pracownia edukacji ekologiczno-

przyrodniczej w szkole podstawowej w Gminie Łączna” 

  

 Z dniem 1 października br. na emeryturę przeszła kasjerka Urzędu p. Marta 

Misiorowska. Jej obowiązki z tym dniem przejęła Kamila Dąbek, przeniesiona z gospodarki 

odpadami komunalnymi. 
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Informuję także, że w wyniku zakończenia procedury naboru na stanowisko inspektora ds. 

dróg wybrana została Pani Sylwia Jaworska zamieszkała  w Mójczy.   Posiada ona wyższe 

wykształcenie techniczne, uprawnienia budowlane do kierowania robotami budowlanymi, 

wiedzę i umiejętności praktyczne w różnych specjalizacjach szeroko rozumianej branży 

budowlanej, w tym drogowej tożsame z zakresem czynności. 

Wieloletnie doświadczenie zawodowe w przygotowywaniu ofert, kosztorysów, nadzorowaniu 

inwestycji zgodnie z prawem zamówień publicznych kandydatka pragnie wykorzystać 

realizując zadania w ramach przydzielonego zakresu obowiązków na powierzonym w 

Urzędzie stanowisku pracy. 

Poprzednio zatrudniony pracownik przeniósł się do pracy w Urzędzie Miasta Starachowice. 

  

Z ostatnich wniosków : 

Pracownicy grupy robót publicznych pracowali przy: 

- usuwaniu ubytków na drogach gminnych w miejscowościach Jaśle, Podzagnańszcze Dołki. 

- udrażnianiu rowów w Goździe  

- koszeniu poboczy i usuwaniu zakrzaczeń w Czerwonej Górce, Podłaziu, Ostrowie. 

- usuwaniu połamanych drzew po przejściu orkanu w Klonowie, Jęgrznej,  Jaślach i 

Czerwonej Górce. 

- sprzątaniu lokali mieszkalnych po lokatorach domu nauczyciela w Goździe oraz poboczy 

dróg gminnych i powiatowych ze śmieci, 

- koszeniu traw wokół budynków gminnych i zalewu Jaśle. 

Pozostałe wnioski Rady Gminy Łączna realizowane są przez pracowników Urzędu na 

bieżąco, w miarę posiadanych środków. 

 

Do sprawozdania Wójt Gminy dodał:  

Gmina Łączna przygotowała plan rewitalizacji, który został przez państwa zatwierdzony. 

Podlegał on również ocenie odpowiednich organów, chodzi tutaj o Urząd Wojewódzki i 

Urząd Marszałkowski. Był jednym z dokumentów podstawowych żebyśmy mogli starać się o 

środki z funduszu europejskiego na rewitalizację centrum gminy. Zamierzenia władz i 

kolejnych rad gmin, które w ciągu kolejnych lat starały się aby centrum gminy stało się 

miejscem, które przywraca swoją funkcję społeczną oraz administracyjną społeczności.  

W dokumencie opracowanym przez nas w programie rewitalizacji, centrum gminy zostało 

wyznaczone na miejscowości Czerwona Górka i Kamionki. Jednym z elementów 

najważniejszych w kwestii dotyczącej uzyskania dofinansowania było to, że program będzie 

realizowany w centrum gminy.  

W pismach otrzymywanych z Urzędu Marszałkowskiego przedstawiano, że Gmina Łączna 

centrum ma w Łącznej, a nie w Kamionkach ani w Czerwonej Górce. Mam pisma, które 

kierowaliśmy do Urzędu Marszałkowskiego. Złożyłem osobiście wiele wizyt w tej sprawie w 

Urzędzie Marszałkowskim. Otrzymaliśmy informacje, że jeśli nasza gmina będzie 

wnioskować żeby w Czerwonej Górce lub Kamionkach przeprowadzić rewitalizację, to nie 

mamy możliwości ubiegania się o środki. Kwota dofinansowania może sięgać 4 mln zł. 

Najważniejsze jest to, że w momencie przyznania środków gmina dysponuje swobodą w 

działaniu. To daje olbrzymie możliwości.  

Skoro nie chcą posłuchać naszej argumentacji, że Gmina Łączna ma centrum w Kamionkach i 

Czerwonej Górce to zdecydowaliśmy się wysłać pismo do Departamentu Planowania 

Przestrzennego Urzędu Marszałkowskiego do Zastępcy Dyrektora Świętokrzyskiego Biura 

Planowania Przestrzennego Pana Ryszarda Nagórnego o zajęcie stanowiska w tej kwestii. 
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Otrzymaliśmy odpowiedź, w której Pan Dyrektor Nagórny poinformował, że lokalizacja jest 

nietypowa, bo wszelkie instytucje znajdują się w miejscowości Kamionki i Czerwona Górka, 

a nie w sołectwie Łączna. (Pan Wójt odczytał pismo)  

Podjęcie Rewitalizacji wkoło Gminnej Biblioteki Publicznej – dofinansowanie jest jak 

najbardziej uzasadnione. Odpowiedź Urzędu Marszałkowskiego była pomimo to negatywna. 

 

Budynek po byłej szkole w Klonowie jest konstrukcji drewnianej, postanowiliśmy zrobić 

bardzo dokładną inwentaryzację do projektu żeby wykazała jak zakres powinien objąć 

generalny remont tego budynku. Czekamy na dokument. 

 

Jubileusz 100-latki z Osełkowa, rzadko mamy takich jubilatów i rzadko mamy okazję do tego 

żeby gratulować osobom które mają 100 lat życia za sobą. W  każdym takim przypadku 

zaskakuje nas, jaką pogodę ducha maja Ci ludzie, jak dużo pozytywnego myślenia o innych, 

mają oraz tyle ciepła i optymizmu pomimo różnych trudnych przeżyć przez lata.  

Wójt Gminy zakończył i podziękował. 

 

Ad  6. 

Informacja na temat dokonanej analizy oświadczeń majątkowych w Gminie Łączna w roku 

szkolnym 2016/2017. 

Przewodnicząca Rady –  do tej pory nie wpłynęło do nas pismo z Urzędu Skarbowego 

odnośnie oświadczeń majątkowych . Wszystkie oświadczenia majątkowe radnych złożone 

zostały w terminie. Były niewielkie uchybienia ale to co się udało zweryfikować od razu,  

radni poprawili. Urząd Skarbowy ma termin również  do końca października. Jeśli wpłynie 

jakaś informacja poinformuję państwa o tym na kolejnej sesji. 

 

Ad  7. 

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Łączna w roku szkolnym 

2016/2017  złożył Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Ad  8. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie pomiędzy sesjami. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej Jolanta Żaczek  – miedzy sesjami odbyło się jedno 

powiedzenie wyjazdowe Komisji Społecznej w dniu 31 sierpnia br. Była to komisja 

objazdowa do szkół. Wraz z radnymi byliśmy w Szkole Podstawowej w Zaleziance, Goździe i 

Łącznej. Komisja stwierdziła że szkoły są prawidłowo przygotowane do rozpoczęcia nowego 

roku szkolnego.  

W szkole w Goździe Pani Dyrektor uporządkowała mieszkania po lokatorach.  

W szkole w Zaleziance Pani Dyrektor boryka się z problemem braku boiska i 

prawdopodobnie  nie dopuści go do użytku. Szkoła wewnątrz  jest zadbana, trzeba myśleć nad 

środkami na termomodernizację i elewację.  

Jeden wniosek komisji dotyczył  Zespołu Szkół w Łącznej,  aby wypolerować górny korytarz. 

Wniosek został już wykonany. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek  Januchta – Komisja Rewizyjna w dniu 24 

sierpnia br. przeprowadziła kontrolę GOPS  na wniosek Przewodniczącej Rady.  Przyczyną 

kontroli były skargi na Kierownika GOPS. Komisja Rewizyjna wystosowała trzy wnioski z 

kontroli: 

1/ przebadanie psychiatryczne tej osoby w związku z nieuzasadnionymi skargami 

2/ uznanie skargi za bezzasadną  

3/ sporządzenie projektu uchwały dla Rady Gminy w sprawie skargi wraz z uzasadnieniem. 

Więcej posiedzeń miedzy sesjami Komisja Rewizyjna nie miała. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej radny Mirosław Nyga  -   przypomniał, że na sesji 

były zgłoszone dwa wnioski 

1/ powiadamiać wszystkich radnych o wszystkich komisjach 

2/ składać krótkie sprawozdania i wnioski z komisji na sesji. 

Z każdej komisji jest protokół i jeśli jest ktoś zainteresowany wnioskami to niech przeczyta 

protokół albo przyjdzie na komisję skoro wszyscy są zapraszani. 

 

Komisja Planowania i Budżetu  nie odbyła żadnego posiedzenia między sesjami. 

 

Ad  9  i  10. 

Pytania wnioski postulaty  oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady – odczytała pisma, które wpłynęły w ostatnim czasie do Biura Rady i 

prosiła o zajęcia stanowiska rady w tej sprawie 

1) Pismo z Komendy Powiatowej Policji w Skarżysku-Kamiennej o dofinansowanie  

5 tys. zł  na 2018r. na dodatkowe służby patrolowe ponadnormatywne na terenie 

gminy Łączna oraz  500,- zł na działalność profilaktyczną i badanie osób 

doprowadzonych do wytrzeźwienia. 

Proszę Radę Gminy o zajęcie stanowiska w tej sprawie. 

Radny Januchta – od kilku lat wnioskuję regularnie o doraźne patrole policji w miejscowości 

Zaskale odnośnie łamania przepisów ruchu drogowego dotyczących prędkości. Wiem, że 

Urząd Gminy wysyłał pisma w tej sprawie do Komendy Powiatowej Policji i nie widziałem 

do tej pory żadnej reakcji z ich strony. 

Radny Chaba –  nie wiem z czego wynika 500 zł za zatrzymywanie w izbie wytrzeźwień. Za 

to policja nie płaci, to jest bezpłatne, ponieważ za to płacą budżety miast i gmin.  

 

2) Pismo od Dyrektora  Szpitala w Skarżysku-Kamiennej z prośbą o wsparcie finansowe 

w formie dotacji, na zakup aparatury medycznej dla placówki i uwzględnienie jej w 

budżecie gminy na 2018r. 

Proszę Radę Gminy o zajęcie stanowiska w tej sprawie. 

Radny Nyga – proponuję aby zaprosić osobiście na komisję Dyrektora Szpitala i Policjanta w 

celu zadania kilku pytań. 

Radny Borowiec – zapytał czy ten powiat w ogóle sobie jakoś radzi, czy jest w stanie  

świadczyć nam usługi, bo  nic nie można w Powiecie Skarżyskim załatwić. Radny dał 

przykład, jak ostatnio został odesłany aby załatwić sprawę  do ZUS Strachowice.  

Radna Odrzywolska – zapytała kiedy wpłynęły te pisma i czy mamy jeszcze czas na zmianę 

budżetu. Wnioski składaliśmy do 30 września br. 

Przewodnicząca Rady – pierwsze pismo z Policji wpłynęło 10 października br. drugie ze 

szpitala 24 października br. Musimy wypracować jakiś wniosek odnośnie pism. 
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3) Kolejne pismo ze Stowarzyszenia Braterskie Serca, Gmina Zagnańsk.  

Pismo odczytał Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Wisowaty  – dotyczyło pomocy w 

gromadzeniu wkładu własnego z pomocą  gmin i starostwa Powiatowego, na zewnętrzną 

windę dla osób niepełnosprawnych.  Proszą o 7300 zł od naszej gminy w 

przyszłorocznym budżecie,  natomiast  koszt całkowity zadania to 123 tys. zł.   Proszę o 

dyskusję i wnioski. 

Radny Wisowaty – uważam, że to szczytny cel i nie będziemy tutaj oszczędzać, w tym 

Stowarzyszeniu jest siedem osób z naszej gminy. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zapytał czy Szpital Powiatowy to nie jest szczytny cel. 

Uczestniczyłem w posiedzeniach rad powiatu, na których podejmowano decyzje o wdrożeniu 

planów naprawczych. Od 2006r. opracowanych planów naprawczych było przynajmniej trzy. 

Każdy z nich kosztował tyle, że spokojnie można byłoby wyposażyć szpital ale jest to 

szczytny cel i myślę ze Rada Gminy  zgodzi się z tym, że zależy nam na tym żeby szpitale 

funkcjonowały jak najlepiej. Niestety szpital generuje koszty. 

Popieram wniosek Wiceprzewodniczącego o wsparcie terapii zajęciowej w Belnie . Może się 

zdarzyć tak, że jeśli pojawi się wolne miejsce to może będzie to miejsce dla mieszkańca 

naszej gminy i wtedy osoby decyzyjne w tym Stowarzyszeniu zobaczą że Gmina Łączna 

dostrzega ich potrzeby i potrafi na nie znaleźć środki, to trzeba takie działanie wesprzeć. 

Należałoby poprosić ludzi, którzy biorą udział w tych warsztatach aby powiedzieli co sądzą. 

Chciałbym żebyśmy mieli dobrą współpracę z Policją. Ale czy akurat w tym roku trzeba takie 

decyzje uwzględnić to kwestia decyzji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady – ponieważ ma to być decyzja Rady Gminy powinniśmy przegłosować 

pisma. 

Radny Nyga – proponował  aby dyskusję przełożyć na komisję. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – odpowiedziała, że nie ma czasu na komisję, gdyż w 

terminie do 15 listopada br. musi być sporządzony projekt  budżetu. 

Radny Kałuziński – złożył wniosek formalny żeby wszystkie pisma przegłosować dziś. 

Radna Żaczek -  poparła wniosek  poprzednika. 

Radny Nyga – wniosek do budżetu , żeby uwzględnić drogę gminną Galerówkę i oświetlenie 

do szkoły w Goździe w budżecie na 2018r. 

Radca Prawny – gmina nie musi dawać całej kwoty 7 300 zł. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – Stowarzyszenie zwraca się z prośbą o kwotę 7 300 zł 

od Gminy Łączna. Całkowity koszt zadania to 123 tys. zł. jednakże 50 % tej kwoty  można 

otrzymać z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  czyli 61500 zł .  

Pozostałą reszta  to jest wkład własny.  

Radny Borowiec – tu nie chodzi o Stowarzyszenie w Belnie tylko o Policję i Szpital. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie wniosku Radnego Kałuzińskiego żeby 

wszystkie pisma głosować dzisiaj. 

za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0/15 radnych 

Wniosek przeszedł większością głosów. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie decyzji  przekazania na Stowarzyszenie 

Braterskie Serca w Belnie kwoty 7 300,- zł w budżecie  2018 roku. 

Za przekazaniem  – 15/15 radnych 

Wniosek przeszedł jednogłośnie. 
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Przewodnicząca Rady –  drugie pismo ze Szpitala Powiatowego nie ma podanej kwoty. 

Radny Januchta – tak jak Pan Wójt powiedział w poprzedniej wypowiedzi, mimo że jest to 

szczytny cel to nieudolność kierownictwa szpitala i problemy finansowe od wielu lat są 

cedowane na samorząd. Jestem na nie. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie kto jest za przekazaniem jakichkolwiek 

środków na szpital. 

za – 2, przeciw – 6, wstrzymało się – 6/15 radnych. 

Wniosek nie przeszedł. 

 

Przewodnicząca Rady – kolejne pismo dotyczące Policji, kwota 5 500 zł na dodatkowe 

patrole. 

Radny Osman – większość miast w tym Skarżysko-Kamienna ma monitoringi, u nas nie ma. 

Może trzeba by było się nad tym zastanowić. W miejscach newralgicznych tj. skrzyżowania, 

wyjazd na starą siódemkę, miejscowość Podzagnańszcze. Samochody jeżdżą przez całą noc, a 

kamera mogłaby przynieść więcej pożytku niż dodatkowe patrole Policji. Taki monitoring na 

podczerwień to koszt około 15 tys. zł.  

Radny Chaba – zapytał co to znaczy dodatkowe patrole, czy policja przyjmie dodatkowe 

osoby do policji. Jest to niemożliwe tylko szukają dodatkowych pieniędzy. Na patrole są 

pieniądze w Komendzie Policji. Nie widzę żadnej potrzeby  takiego dofinansowania.  

Na pewno nie przybędzie przez to policjantów na naszym terenie. 

Innych głosów w tej sprawie nie było. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie pisma o przekazanie kwoty 5 500 zł na 

dodatkowe ponadnormatywne  patrole policji na terenie gminy Łączna. 

za – 1, przeciw – 10, wstrzymało się – 4/15 radnych 

Wniosek nie przeszedł. 

 

Przewodnicząca Rady – w dniu 3 października br. wpłynęła petycja od Rady Sołeckiej i 

Sołtysa sołectwa Zalezianka dotycząca roku budżetowego 2018.  

Petycja zawierała zakres niezbędnych prac do wykonania na rzecz sołectwa w 2018 roku. 

Kolejne pismo z Sołectwa Występa wpłynęło 16 października br. z prośbą o wyodrębnienie 

środków w nowym roku budżetowym na fundusz sołecki. 

Od razu zaznaczam że  pismo jest bezzasadne, ponieważ Rada Gminy podjęła w lutym 

uchwałę w sprawie niewyrażenia zgody na fundusz sołecki na 2018r. 

 

Radny Nyga – prośba żeby uwzględnić pieniądze na przebudowę drogi gminnej Galerówka 

od Jęgrznej do siódemki i wykonanie oświetlenia od Jęgrznej do szkoły w Goździe. 

Radny Kałuziński – zwrócił się do radnego Nygi: nie podoba mi się, że dzieli Pan radnych na 

nowych i starych. Że wniosek złożył nowy radny czy  jest nieważny .Wniosek Radnego 

Chaby o to żeby Przewodniczący Komisji składali sprawozdania z posiedzeń komisji 

przegłosowała cała Rada Gminy. Pan też powinien złożyć takie sprawozdanie, czekałem na 

pana wnioski ponieważ na komisji gospodarczej nie byłem ale wiem ze zajął się pan tam 

kwestią zejścia z przejście dla pieszych w Łącznej do delikatesów. Dwa lata starałem się o to 

przejście, nie zrobił pan nic w kwestii poprawy bezpieczeństwa na terenie sołectwa Łączna 

ale przejście powstało. Rozmawiałem z Panem Łakomcem i obiecał ,że takie zejście  postara 

się zrobić. Proszę się więc dostosować do decyzji całej Rady Gminy. 
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Do Kierownika Wydziału Technicznego p. Krzysztofa Pastuszki informacja przy drodze  na 

hutę przy chodniku jest duży ubytek, który należy uzupełnić. 

Radny Borowiec – pytanie do Sekretarza Gminy skąd się wzięło stypendium Wójta, komu 

przysługuje i dlaczego nie ma uwzględnionej Zalezianki.  

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – Stowarzyszenie powinno przeznaczyć kwotę na 

stypendia ze środków własnych, z dotacji Rady Gminy. To jest potwierdzone w ubiegłym 

roku przez Kolegium Odwoławcze w Kielcach. Radni półtora roku temu podjęli uchwałę o 

zmianie obsługi wypłaty tego stypendium. Wnioski nie wpływają do Urzędu Gminy tylko do 

sekretariatu szkoły. Pieniądze na stypendia Wójta są zagwarantowane w budżecie gminy, są 

to środki własne przekazywane po uchwaleniu budżetu gminy do poszczególnych szkół. 

Później szkoła wypłaca te środki ze swojego budżetu i swojego paragrafu. Szkoła w 

Zaleziance ma swój budżet i powinna sobie wydzielić osobny budżet na stypendia. Nie ma 

uszczegółowień na co przeznacza się  środki własne czy środki  z subwencji. 

Radny Osman – problem jest taki, że dzieci w Zaleziance nie otrzymują stypendiów. 

Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński – to że uczniowie z Zalezianki nie dostają 

stypendiów to jest problem Stowarzyszenia w Zaleziance. Subwencja przekazana do 

Stowarzyszenia jest w takiej samej wysokości jak na każdego ucznia w naszej gminie, dla 

którego organem prowadzącym jest gmina. Wyodrębnienie środków na stypendia  jest w 

zakresie Zarządu Stowarzyszenia. Problem jest  w tym czy Stowarzyszenie chce znaleźć 

pieniądze na stypendia  czy ma inne pilniejsze potrzeby. Nadużyciem jest więc mówienie , że 

gmina nie chciała dać środków na stypendia dla uczniów szkoły w Zaleziance. 

Radny Borowiec –  zapytał Panią Skarbnik o rozdziały 80101, 80103, 80104. Co to są za 

rozdziały.  Nie ma zapisu, w którym miejscu są to środki własne dołożone do subwencji. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – dział 80101 – to są szkoły podstawowe, 

80103 – tj. zerówka, 80104 – to są przedszkola. Szkoła otrzymuje kwotę subwencji i dotacji. 

Radny Nyga – prosił Radnego Kałuzińskiego, żeby słuchał uważnie, ponieważ były dwa 

wnioski i trzeba było wybrać jeden. 

Przewodnicząca Rady – oba wnioski przeszły pozytywnie i obowiązują również 

Przewodniczących Komisji. 

Radny Osman –  istnieje potrzeba naprawy drogi Czerwona Górka w kierunku Jęgrznej na 

wysokości barier, droga się zapadła należy poprawić.  

Zapytał czy będzie ruszony chodnik w Podzagnańszczu. Czy po przetargach może zostały 

jakieś pieniądze w powiecie. Starosta się wypowiadał, że jeśli po przetargach zostanie 

pieniędzy to chodnik będzie zrobiony.  

Jeśli chodzi o inwestycję wspólnie z powiatem, którą jest droga do Kościoła, za jaką kwotę 

poszedł przetarg czy gmina wie. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – chodnik Podzagnańszcze koszt 1 200 tys. zł, o czym 

poinformował Zarządu Dróg Powiatowych w piśmie do Rady Gminy prosząc o wybór 

inwestycji wspólnej na 2018r. jednej z trzech wymienionych w piśmie. Wszystkie przetargi 

które ZDP organizował na inwestycje w powiecie poszły powyżej kosztów zakładanych. 

Kwota przetargowa drogi na Podłazie była wyższa o 60 tys. zł od zakładanej przez ZDP.  

Poinformujemy  pismem ZDP o wyrwie na drodze powiatowej Czerwona Górka. 

Radna Żaczek –  zgłosiła kilka wniosków: 

-   Prośba do Pani Skarbnik do budżetu 2018r. o uwzględnienie drogi od zalewu do 

miejscowości Jaśle o poprawę stanu technicznego drogi lub wykonanie nakładki asfaltowej na 

istniejącej drodze i poprawę rowów.  
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-  Pytanie do Sekretarza Gminy o światłowód, kiedy będzie podłączony do szkół.  

-  Sprawa aktywnej tablicy czy pani Wojewoda przekazała środki na jej zakup i kiedy to 

będzie realizowane. 

-  Informacje do Kierownika Wydziału Technicznego o naprawę światła ulicznego od posesji 

pani Łukasik w górę 

- wypełnienie dwóch wyrw w asfalcie na wysokości przystanku i po przeciwnej stronie. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek –  światłowód zgodnie z umową wszystkie placówki 

mają mieć podłączony do czerwca 2018r. u nas to są 4 placówki. 

Aktywna tablica – umowa podpisana na kwotę 28 tys. zł środki przyznane ale w 

rzeczywistości nie wpłynęły, mamy tylko pismo. 

Radny Litwiński – zwracając się do Wójta Gminy,  w czwartek rozpoczęto budowę drogi w 

kierunku Podłazia do Kościoła co w związku z przełomem za kościołem 20 m, bo Dyrektor 

Czyż nie podjął konkretnego działania.  

Podziękował Kierownikowi Wydziału Technicznego za poprawę kruszywem nawierzchni 

drogi do Krzyżki.  

Proszę też o poprawienie kruszywem  stanu technicznego  drogi do Wiącki. 

Radny Chaba – obowiązkiem radnego jest uczestnictwo w sesjach rady i komisjach których 

jest członkiem. Natomiast w komisjach jeśli nie jest się członkiem nie ma obowiązku 

uczestnictwa. Chciałbym aby informować pozostałych radnych o wnioskach jakie zapadały na 

posiedzeniach komisji. Takie sprawozdania są składane jest w innych samorządach. 

Radny Śliwa – u nas droga jest w 99 % skończona, ale sa pewne drobnostki do wykonania. 

Chciałbym powołać komisję z gminy która przyjedzie i  wskaże te drobnostki do uzupełnienia  

np. opalikowanie ronda pachołkami biało-czerwonymi. Droga jest piękna, jesteśmy dumni, 

dziękuje wszystkim, Radzie Gminy oraz poprzednim radom gminy . 

Radna Siewierska – informacja do Kierownika Wydziału Technicznego aby wystosować 

pismo do ZDP o wycinkę drzew pochylonych przy drodze do Zagórza , szczególnie na 

szczycie góry, które zagrażają bezpieczeństwu. 

Radny Nyga – prośba aby na drodze gminnej od Jęgrznej do szkoły w Góździe uzupełnić 

ubytek.  Zapytał na jakim etapie jest budowa drogi Zajamnie. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – od czwartku ekipy weszły do 

pracy na drogę w Zajamniu.   Jeśli pogoda dopisze będzie robiona podbudowa. 

Radny Osman – zapytał czy droga do Kościoła była robiona tą samą technologią co droga 

Klonów,  czy tylko został sfrezowany asfalt i położony nowy, czy miała być nowa 

podbudowa. Proszę o zapoznanie się i proszę o taką informacje jak ta droga miała być 

budowana. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – dokumentację ma powiat, 

osobiście nie widziałem i nie wiem tego. 

Radny Osman – zapytał Pana Wójta dlaczego w projekcie termomodernizacji i infrastrukturze 

sportowej nie znalazła się Szkoła w Zaleziance.  

Warto pomyśleć o oświetleniu drogi do cmentarza i pochylić się nad tematem na 2018r. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – jeśli chodzi o inwestycje sportowe Gminy Łączna  

dyskutowaliśmy, że bez środków unijnych będzie nam trudno zrealizować całość 

przedsięwzięcia. Przygotowanie wniosku było przedmiotem długich dyskusji.  

Takie samo pytanie zadałem władzom Województwa Świętokrzyskiego. Na jakiej zasadzie 

Urząd Marszałkowski podjął decyzję, że alokacja środków na te zadania  zostanie tak 

powiększona. Chcieliśmy konieczne te środki otrzymać i wiedzieliśmy, że niewiele wniosków 

dostaje dofinansowanie.  
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Gdybyśmy wiedzieli o takiej decyzji Urzędu Marszałkowskiego to ujęlibyśmy też boisko w 

Zaleziance i modernizację boiska trawiastego w Łącznej i może jeszcze coś więcej. Ale w tej 

sytuacji, w której byliśmy wtedy nie uzyskalibyśmy dofinansowania i nie zrobilibyśmy nic. 

Nie wzięto Zalezianki od uwagę, ponieważ nie pojawiała się taka uwaga nawet w poprzedniej 

kadencji. 

Radny Borowiec – zapytał czy woda w Zaleziance nadaje się do picia w 100 %. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – odpowiedział, tak, jest zamontowany chlorator i 

ciągle robimy badania. Powoli i stopniowo będziemy odchodzić od chlorowania.  

Mamy też zalecenie aby wymienić szambo koło szkoły Zalezianka. 

Radny Borowiec – zapytał co zrobiono z wodą z płukania sieci wodociągowej gdzie poszła. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – to jest woda technologiczna, gdzieś tą wodę trzeba 

spuścić, poszła do rowu. 

Radny Borowiec – zapytał w jakim procencie są skanalizowane Kamionki. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – sprawdzę podłączenia do kolektora ściekowego i 

odpowiem Panu na to pytanie. 

Radny Borowiec – zapytał czy Kamionki, domy koło kościoła są podłączone do kanalizacji. 

Czy całe Kamionki są włączone do środowiska Gminy Łączna. Na Radzie Gminy 

zmniejszane było środowisko ( aglomeracja) Gminy Łączna, Zalezianka została wyrzucona. 

W tej chwili Kamionki są podzielone, bo nie wszystkie domy Kamionek są podłączone (za 

kościołem). 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – Kamionki zostały w całości zaliczone do aglomeracji 

ale realizacja inwestycji nie musi pokrywać 100 % tego obszaru. Dla nas problemem nie jest 

rozpatrywanie wielkości aglomeracji tylko to czy w aglomeracji mamy oczekiwaną liczbę 

podłączeń do kanalizacji a nie kwestia pojedynczych domów niepodłączonych. Problemem 

jest uzyskanie za każdym razem efektu ekologicznego. 

Radny Januchta –  zadał trzy pytania. 

1/ pytanie do Sekretarza Gminy  o zakup namiotu dla Koła Gospodyń Wiejskich Zaskale. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – za ok. 2 tygodnie namiot będzie, jednak nie będzie 

taki jak mają inne koła, będzie zielony o podobnym metrażu. 

2/ do Kierownika Wydziału Technicznego -  zgłaszam obrócone lampy podczas wichury na 

wzniesieniu od Podzagnańszcza do Zaskala. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka -  zgłoszę firmie i w ramach 

gwarancji lampy będą poprawione.  

3/ na ostatniej komisji objazdowej unaoczniliśmy potrzebę jakiejkolwiek godziwej drogi w 

Ostrowie, proszę o środki w budżecie na 2018r. na ten cel. 

Radny Śliwa – zapytał czy na Klonowie wystarczy wody w przyszłym roku, ponieważ 

Klonów się rozbudowywuje, budują się i będą budować  nowe domy i nawet z basenami. 

Kierownik ZGK p. Marek Walkowicz – na dzień dzisiejszy wody wystarcza i dociera do 

wszystkich ale niektórzy muszą mieć lokalne zestawy hydroforowe małe szczególnie ci 

którzy mieszkają na górce, ponieważ tam brakuje ciśnienia. 

Radna Odrzywolska – informacja odnośnie kwestii stypendiów, w ubiegłym roku szkolnym 

dwóch uczniów z Zalezianki otrzymało takie stypendia.  

W Planie Rozwoju Szkół jeśli chodzi o dopłatę ponad 2 mln zł do oświaty Pan Sekretarz 

udzielił mi odpowiedzi, że jest to kwota dopłaty przyznana na Szkołę Podstawową w Łącznej 

łącznie z gimnazjum i Szkołę Podstawową w Goździe i w tej kwocie nie znalazła się 

Zalezianka.  
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Prośba do Pana Wójta w sprawie wniosku składanego na rozbudowę boiska na II etapie, 

chciałabym się zapoznać z tym wnioskiem. 

Składałam również wnioski do budżetu na 2018r. czy Pani Skarbnik otrzymała i czy już jest 

wyjaśnienie w sprawie kwoty przeznaczonej na rozbudowę boiska w Goździe na przyszły rok. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – otrzymałam wnioski do budżetu na 2018r. W sprawie 

kwoty rozbudowy boiska w Goździe na ten moment trwają prace nad budżetem więc nie 

odpowiem teraz na to pytanie. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła półgodzinną przerwę. 

 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

Radny Borowiec – do tej pory dopłacamy do oczyszczalni, a oczyszczalnia pracuje pełną parą 

i powinna zarobić sama na siebie. Chciałbym zlikwidować dopłatę do ścieków. Pieniądze z 

dopłaty potrzebne są w naszym budżecie. Wygląda na to ze są równi i równiejsi w gminie. 

Radny Czerwiński – zapytał na jakim etapie jest sprawa zapłaty dla  Pana Rafała Kozieł  za 

studium uwarunkowań kierunków rozwoju.  

Na jednej z komisji Pan Wójt poinformował nas, że ma się spotkać z projektantem 

oczyszczalni ścieków. Chciałbym wiedzieć co zostało na tym spotkaniu ustalone, jaka będzie 

rozbudowa i z jakiego programu będzie  dofinansowanie na to działanie.  

Zapytał również co zostało wykonane z wniosków po komisji objazdowej dróg.  

Chciałbym się dowiedzieć co Pan Wójt ustalił na spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim dnia 

6 września i jaka decyzja zapadła. 

Radny Chaba – spotkałem się z Dyrektorem Czyżem, prosił aby Gmina Łączna wystąpiła z 

wnioskiem o dalszy remont drogi Występa na 2019 rok.  

Proponuję aby na następną sesję Rady Gminy osobiście zaprosić Dyrektora Czyża, ponieważ 

uzbierało się trochę spraw do niego.  

Halina Dziarmaga – była już taka sugestia dlatego  na obecną sesję zaprosiłam pisemnie 

imiennie Dyrektora ZDP Pana Marka Czyża  oraz jak zawsze Przewodniczącego Rady 

Powiatu oraz Starostą Powiatu Skarżyskiego. Będę wysyłać od teraz na każdą sesję 

zaproszenie również do Dyrektora Czyża. Starosta i Przewodniczący Rady Powiatu byli 

zapraszani na każdą sesję Rady Gminy Łączna od dawna. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – odnośnie wynagrodzenia Pana Urbanisty, nie otrzymał  

drugiej części zapłaty i nic się nie zmieniło w tym temacie. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział na wnioski 

radnego Czerwińskiego. 

Odnośnie wniosków z komisji objazdowej, są realizowane cały czas w miarę naszych 

możliwości. Jeśli się uda  będziemy się starać wykonać wnioski 100 %.  

Założenia rozbudowy oczyszczalni ścieków są takie aby rozbudować ją do potrzeb jakie 

mamy na terenie gminy. Jeżeli będę miał dokładne dane z wyliczeniami wtedy przekażemy je 

państwu.   Na tę chwilę nie  jest jeszcze ogłoszony żaden program dofinansowania rozbudowy 

oczyszczalni ścieków. 

Radny Czerwiński – ponowił pytanie do Pana Wójta z kim się spotkał w Urzędzie 

Marszałkowskim dnia 6 września br. i jaka decyzja zapadła odnośnie programu rewitalizacji. 
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Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – 6 września br. spotkałem się w Departamencie 

Rozwoju Regionalnego z Panem Dyrektorem Zastępcą Pani Dyrektor Sochackiej. Wcześniej 

rozmawiałem z pracownikami branżowymi, którzy odpowiadają za realizację programu.  

W tym dniu dowiedziałem się, że informacja na piśmie została wysłana do nas, a odpowiedź 

czytałem w sprawozdaniu. 

Radny Osman – zadał pytania: 

1/ o przewóz dzieci, czy autobusy parkują na terenie szkoły i czy przewoźnik płaci za 

parkowanie, czy jest to zawarte w umowie oraz czy dla każdego przewoźnika udostępniamy 

parking 

2/ do Przewodniczącego Komisji Budżetowej czy nie ma potrzeby żeby się spotkać na 

Komisji i przedyskutować budżet na 2018r. 

Radny Litwiński – po 1 listopada zrobimy komisję budżetową i każdy radny zostanie o niej 

poinformowany. 

Radny Borowiec – zapytał co jest budowane koło Gminnej Biblioteki Publicznej. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – odpowiedział na pytanie radnego Osmana, autobusy 

nie ponoszą kosztów parkingu, umowa nie reguluje takich opłat. 

Zdaniem  radnego Osmana -   jest to  duży przewoźnik  i powinien płacić za parking. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział radnemu Borowcowi. 

Ochotnicza Straż Pożarna złożyła dwa wnioski do LGD „Wokół Łysej Góry” na realizację 

projektów, gdzie zostaną wybudowane na terenie gminy dwa place zabaw i dwie siłownie, a 

obok biblioteki wiata z grillem. 

Radny Wisowaty – proszę o uwzględnienie oświetlenia na cmentarz w budżecie na 2018r. 

Wiceprzewodniczący Rady ponowił prośbę obsługi biura rady o skrzynki pocztowe radnych i 

sołtysów. 

Przewodnicząca Rady – zadała pytanie na jakim etapie jest oświetlenie uliczne na Osełkowie. 

Popieram oświetlenie uliczne koło cmentarza, jest to sprawa priorytetowa na 2018r. i droga 

koło zalewu na Jaślach bo chodzi tu o bezpieczeństwo dzieci. 

 

Ad  11  a) 

Podjęcie uchwały w sprawie  przekształcenia Zespołu Szkół w Łącznej. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła , że projekt uchwały był omawiany na połączonych 

komisjach,  ale pomimo to zapytała czy są pytania do uchwały. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady –  wobec tego poprosiła o przegłosowanie uchwały 

 

Uchwała Nr XXXVI/173/2017 

Rady Gminy Łączna z dnia 30 października 2017 roku 

Została podjęta  jednogłośnie  (za- 14 radnych/14 obecnych) 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.  11  b) 

Podjęcie uchwały w sprawie  stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej im. E. G. 

Kaszyńskiego „Nurta” w Goździe 

Przewodnicząca Rady stwierdziła , że projekt uchwały był omawiany na połączonych 

komisjach,  ale pomimo to zapytała czy są pytania do uchwały. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady –  wobec tego poprosiła o przegłosowanie uchwały 

 

Uchwała Nr XXXVI/174/2017 

Rady Gminy Łączna z dnia 30 października 2017 roku 

Została podjęta  jednogłośnie  (za- 14 radnych/14 obecnych) 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad.  11  c) 

Podjęcie uchwały w sprawie  zakończenia działalności Gimnazjum im. Armii Krajowej 

Korpus „Jodła” w Łącznej 

Przewodnicząca Rady stwierdziła , że projekt uchwały był omawiany na połączonych 

komisjach,  ale pomimo to zapytała czy są pytania do uchwały. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła wobec tego o przegłosowanie uchwały 

 

Uchwała Nr XXXVI/175/2017 

Rady Gminy Łączna z dnia 30 października 2017 roku 

Została podjęta  jednogłośnie  (za- 14 radnych/14 obecnych) 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.11 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zbliżenie budynku gospodarczego do 

granicy działki gminnej 

Przewodnicząca Rady stwierdziła , że projekt uchwały był omawiany na połączonych 

komisjach,  ale pomimo to zapytała czy są pytania do uchwały. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały 

 

Uchwała Nr XXXVI/176/2017 

Rady Gminy Łączna z dnia 30 października 2017 roku 

Została podjęta  jednogłośnie  (za- 14 radnych/14 obecnych) 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej 

w obrębie geodezyjnym Klonów oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy 
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Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – udzielił wyjaśnienia odnośnie 

uchwały,  rozdając radnym dodatkowe mapki. Mapka jest aktualna. 

Na mapce widać, że działka wchodzi w drogę  w najszerszym miejscu ok. 2 m . 

Mamy wybór albo wydzierżawić w takim stanie jak jest i w umowie zawrzeć paragraf, że 

wyraża się zgodę, bądź zabrania się ogrodzenia tej działki. Albo należy wydzielić fragment 

asfaltu, który  wchodzi w działkę. Pozostała część asfaltu to jest 5,5 m drogi, więc 

przejezdność zostaje zachowana. 

Radny Śliwa – mapka nie jest zgodna ze stanem faktycznym. Na miejscu jest to inaczej, 

działka zajmuje asfalt. Jestem za tym aby sklep wydzierżawić na czas nieokreślony, ale zrobić 

raz na zawsze porządek czyli wydzielić tą działkę pod asfaltem aby kiedyś nie było kłopotu. 

Proponuję nie podejmować tej uchwały i zrobić pomiary. 

Radny Nyga – zapytał jaka była wcześniejsza płatność za dzierżawę tego gruntu. I następna 

jaka będzie.  

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – poprzednia dzierżawa wynosiła 7 700 zł/rocznie w 

rozbiciu na dwie raty. Teraz nie wiadomo jak będzie. 

Przewodnicząca Rady – zapytała jak długo trwałyby podziały geodezyjne jeśli byśmy chcieli 

je zrobić. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – myślę, że około trzech miesięcy, 

koszt to około 2 tys. zł. 

Radny Borowiec – warto byłoby zrobić podział tej działki i sprawę drogi i działki 

uporządkować raz na zawsze. 

Radna Żaczek – powinniśmy uporządkować prawny aspekt z wydzieleniem gruntu, to co 

chcemy dzierżawić tak żeby dzierżawca płacił za to co dzierżawi. Chociaż podpisując umowę 

zgadzają się na warunki, które istnieją w terenie. Zapytała czy podpisanie umowy na 

dzierżawę koliduje z podziałem geodezyjnym działki. Chciałabym żeby umowa była tak 

podpisana żebyśmy się w pewien sposób zabezpieczyli, myślę że Radca Prawny będzie służył 

pomocą. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – można zrobić tak aby 

wydzierżawić tą nieruchomość, w trakcie dzierżawy wydzielić działkę pod drogą i aneksować 

umowę tzn. pomniejszyć ją o ten fragment, zajęty drogą.  Nie wstrzymujemy wtedy zamiaru 

prowadzenia działalności zainteresowanym. 

Radny Wisowaty – w tej uchwale byłaby niezgodność. Nie mamy gwarancji, że zrobimy 

podział. Jest 0.04 ha czyli niezgodna byłaby powierzchnia. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – konsekwencją byłaby zmiana do 

uchwały wprowadzająca nowy numer działki i nową powierzchnię, później następny krok to 

aneks do umowy również z nowym numerem i nową powierzchnią działki. 

Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik – proponuję żeby nie zmieniać uchwał,  podpisać 

umowę krótkoterminową na wydzierżawienie na przewidywany czas, do kiedy zostaną 

wydzielone te działki i zaznaczyć w umowie że właściwa umowa będzie zawarta po 

wydzieleniu działki. Proponuje dziś nie podejmować tej uchwały. 

Radna Żaczek – zapytała czy Ci Państwo chcą skorzystać z jakichś funduszy zewnętrznych, 

środków unijnych. Czy ta umowa terminowa nie będzie kolidować i blokować tego co chcą 

robić. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – prawdopodobnie Pani ta będzie 

się starać o środki zewnętrzne, ale nie jesteśmy w stanie tego przewidzieć. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady – wobec tego prosiła o przegłosowanie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej w obrębie geodezyjnym Klonów oraz na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

 

W  wyniku głosowania uchwała nie została podjęta. 

(za – 0, przeciw – 1, wstrzymało się – 13/14 obecnych) 

 

Ad.  11 f)  

Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia  projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego dotyczącej Suchedniowsko-Oblęgorskiego Parku Krajobrazowego 

Przewodnicząca Rady stwierdziła , że projekt uchwały był omawiany na połączonych 

komisjach,  ale pomimo to zapytała czy są pytania do uchwały. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały 

 

Uchwała Nr XXXVI/177/2017 

Rady Gminy Łączna z dnia 30 października 2017 roku 

Została podjęta jednogłośnie 

(za – 13 radnych /13 obecnych ) 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.  11 g)  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/128/2016 Rady Gminy Łączna 

z dnia 24 listopada 2016r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Nr 3 w 

miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego Gminy Łączna 

Przewodnicząca Rady -  zapytała , czy są pytania do uchwały. 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady – prosiła wobec tego o przegłosowanie uchwały 

 

Uchwała Nr XXXVI/178/2017 

Rady Gminy Łączna z dnia 30 października 2017 roku 

Została podjęta jednogłośnie 

(za – 14 radnych /14 obecnych ) 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.  11 h)  

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2017 rok 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – poinformowała, że  otrzymaliście państwo drugi wariant 

zmian budżetu, są to zmiany kosmetyczne. W  uchwale zmienia się załącznik Nr 2 i Nr 7, 

dlatego proszę o podmianę załączników  Nr 2  i  Nr 7. 

Pani Skarbnik omówiła zmiany w tych załącznikach i poprosiła o pytania. 



21 

 

Radny Borowiec – dotacja na budowę szamba przy szkole w Zaleziance to powinien być inny  

zapis nie dla Stowarzyszenia,  bo jest to własność i teren gminy. Stowarzyszenie  wobec tego  

będzie budowało nie na swoim terenie. 

Zakup samochodu strażackiego 200 tys. zł , czy to stary czy nowy samochód za takie 

pieniądze. 

Zapytał kiedy się zmienił zapis na budowę drogi w Klonowie. W marcu było 170 tys. zł na tę 

drogę,  w maju było dołożone 250 tys. zł   a teraz mamy 425 tys. zł. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – szkoła została przekazana Stowarzyszeniu odpowiednimi 

dokumentami podejmowanymi przez Radę Gminy. Gmina nie może tam wykonywać w tej 

chwili żadnych czynności. Konsultowaliśmy to z RIO bo chcieliśmy pomóc Stowarzyszeniu.  

Otrzymaliśmy ustną odpowiedź, że inaczej nie można tego zrobić jak w formie przekazanej 

dotacji.  

Zmiany budżetu były podejmowane od maja do czerwca. Na ten moment nie pamiętam kiedy 

była taka uchwała podejmowana. Przed każdą sesją są omawiane zmiany w budżecie. Nie 

pamiętam na której sesji uchwalaliście państwo zmianę zapisu na drogę w Klonowie. Ale na 

pewno taka zmiana była omawiana. Na najbliższą sesje zerknę do uchwał i sprawdzę. 

Radny Osman – zapytał jaka kwota została dofinansowana z budżetu gminy do drogi Klonów.  

Skarbnik – przedstawia to załącznik Nr 3, który jest równoznaczny z uchwałą, środki własne 

– 425 434 zł. 

Radny  Osman – 63,63% miało być  dofinansowanie  a teraz gmina dołożyła więcej niż 

dostaliśmy środków. Jak to się stało. Kwota po przetargu to 458 tys. zł za taka kwotę miała 

być wybudowana droga. Skąd się wzięła kwota 425,434 zł. ze środków własnych. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – taka kwota została zapisana, 

ponieważ w trakcie realizacji wynikły roboty dodatkowe. Nie można było tego przewidzieć w 

momencie przetargu  dlatego trzeba było dołożyć środków. Urząd Marszałkowski musi 

wiedzieć o tym, a taka zmiana jest dopuszczalna,  jeśli byłaby niedopuszczalna nie 

moglibyśmy zrealizować tej drogi. 

Radny Borowiec – wstępnie było 175 tys. zł. na te drogę, a dokładamy jeszcze 250 tys. zł. 

Zapytał czy aż tak się zmieniły warunki. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – wyjaśnił kwestię samochodu strażackiego i kwoty 200 

tys. zł. Sześć gmin, które brały udział i złożyły wniosek do RPO dotyczący dofinansowania 

zakupu samochodów pożarniczych z rezerwowej listy zostały objęte propozycją, że jeśli 

gmina zakupi podwozie i samochód strażacki to wyposażenie techniczne w kwocie 200 tys. zł 

sfinansuje Wojewódzki Ośrodek Ruchu Drogowego. 

Radny Osman – zapytał czy ktoś z państwa radnych wiedział, że środki na drogę Klonów 

zostaną tak znacznie zawyżone jeśli chodzi o realizację tej drogi. 

Radny Śliwa – w maju na sesji mówiliśmy z czego wynikły te zawyżone środki. Przyjechali 

eksperci na Klonów dużo rzeczy nie chcieli robić, trzeba było zamontować studnie, wszystkie 

przepusty trzeba było zrobić inaczej. 

Radny Osman – po przetargu nagle w trakcie postepowania kwota realizacji zwiększyła się o 

250 tys. zł. nie rozumiem. Nie wolno zmieniać projektów, które trafiają do Urzędu 

Marszałkowskiego sam Pan Wójt to mówił. Projekt poszedł  i zostało przyznane 

dofinansowanie. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – zapytała radnego Osmana gdzie Pan był kiedy były 

omawiane i wprowadzane zmiany budżetu, dlaczego radni nie pytali o to w odpowiednim 

momencie. Radni wiedzieli o zaproponowanych zmianach. Te zmiany otrzymywaliście na 

piśmie  i omawiałam je na komisji, dlaczego wtedy nie padło takie pytanie. 
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Radny Borowiec – Pani Skarbnik omawiając zmiany w budżecie czyta przychody i rozchody, 

a załączników nie omawia. Tego nie było w przychodach i rozchodach. Nie znalazłem nigdzie 

takich dokumentów, kiedy to zostało zmienione. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – przygotuję na kolejną sesję taką informację. 

Radny Osman – zapytał kto przygotowywał dokumentację drogi Klonów. Czy to firma 

zewnętrzna. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – dokumentację przygotowywała 

firma zewnętrzna wyłoniona w przetargu na wykonanie tej drogi. Według ich wiedzy 

technologie i rozwiązania miały być skuteczne, jednak okazało się inaczej. Jeśli można to 

dokłada się pieniędzy żebyśmy to zrealizowali tak jak trzeba i nie wracali do tego tematu. 

Radny Borowiec – zapytał czy projektant przygotowując projekt drogi,  takich rzeczy nie brał 

pod uwagę problemów, o tej drodze mówiło się od dawna od około 2 lat. 

Innych pytań do uchwały nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady –  dziś mamy podjąć uchwałę w sprawie zmian budżetu gminy na 2017 

rok , dlatego  prosiła o przegłosowanie uchwały 

 

Uchwała Nr XXXVI/179/2017 

Rady Gminy Łączna z dnia 30 października 2017 roku 

Została podjęta większością głosów 

(za – 11 radnych, przeciw- 0, wstrzymało się - 0 /14 obecnych ) 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.  11 i) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 

2017-2025 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – omówiła zmiany w WPF-ie według nowego kompletu 

załączników, który radni otrzymali. W załączniku Nr 2 wprowadzono dwie zmiany. Zmiany 

tego załącznika powodują również zmiany w pozostałych dwóch załącznikach. 

Radny Czerwiński – zapytał o załącznik Nr 1 kolumna 111 dochody z tytułu udziału we 

wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych,  dlaczego jest kwota 2 441 tys. zł na 

2017 rok,  kwota 2 013 tys. zł na 2018r.  a na stronie Ministerstwa Finansów jest kwota    

2 753 tys. zł 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – ten dokument był sporządzony rok temu i ujęte są w nim 

kwoty z informacji z Ministerstwa,  następne lata są to kwoty prognozowane. Na dzień 

pisania projektu uchwały nie miałam dokładnej informacji o tych dochodach.  Jeśli nawet dziś 

wiem jaka jest kwota  na 2018 rok to na razie tego nie zmieniam. Te kwoty są niezmienne 

dopóki nie będziemy realizować następnego roku.   

Radny Borowiec – skoro dziś wiemy jaka jest kwota to ten dokument jest już bubel.  

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – wobec tego proszę mi powiedzieć jakie to ma skutki w 

budżecie  2017 roku, bo ja nie widzę takich skutków. 

Radny Czerwiński –  skutek może żaden ale mamy takie informacje i wiemy że ktoś tego 

pilnuje dlatego trzeba zmienić cyfry i będzie dobrze. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – będziemy to omawiać na pewno w budżecie  na 2018r. 

natomiast jeśli będą jeszcze jakieś zmiany WPF  w tym roku to na pewno ta kwota się tutaj 

znajdzie.  
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Radny Borowiec – to jest odpowiedź na pytanie jak to się dzieje ze zmianami budżetu. 

Podstawiane są różne cyfry aby tylko przeszło głosowanie. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – za każdym razem kiedy Pani Skarbnik prezentuje na 

komisjach i sesjach sprawy związane z budżetem,  państwo macie prawo zadać każde pytanie. 

Nie możemy dziś tolerować sytuacji jak się komuś przypomni co było w marcu i Pani 

Skarbnik musi pamiętać wszystko. Proszę Przewodniczącą Rady żeby od dnia dzisiejszego 

zbierała informacje i pytania na piśmie od radnych dotyczące spraw i czegoś czego nie ma 

uwzględnionego w porządku obrad i tracimy czas. Szanujmy czas własny i innych. Takie 

dyskusje powodują stratę czasu. 

Więcej pytań do uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – prosiła o przegłosowanie uchwały drugiej wersji z podmienionymi 

załącznikami.  

 

Uchwała Nr XXXVI/180/2017 

Rady Gminy Łączna z dnia 30 października 2017 roku  

Została podjęta większością głosów 

(za – 11 radnych, przeciw- 0, wstrzymał się - 1 /14 obecnych ) 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radny Borowiec – zapytał do czego mają nam służyć te uchwały, bo głosujemy nad 

uchwałami, które są bublami. 

Przewodnicząca Rady – Pani Skarbnik musi się przygotować na odpowiedź i udzieli jej na 

kolejnej sesji. Teraz głosowaliśmy nad konkretną uchwałą. Ja biorę wszystkie uwagi pod 

uwagę ale zachowujmy porządek obrad. Dodatkowe pytania na kolejnej sesji. 

 

Ad  12 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna: z dnia 26 lipca 2017r.,  z dnia 15 

września 2017r.  i  z dnia 17 października 2017r. 

 

Przewodnicząca Rady –  zapytała czy radni mają jakieś uwagi do protokołu z dnia 26 lipca 

2017r.   

Uwag nie zgłoszono 

Protokół  Nr XXXIII/2017  Rady Gminy Łączna z dnia 26 lipca 2017r. został przyjęty 

większością głosów  (za – 11, przeciw – 0, wstrzymał się – 0/14) 

 

Przewodnicząca Rady –  zapytała czy radni mają jakieś uwagi do protokołu z dnia 15 

września 2017r.   

Uwag nie zgłoszono 

Protokół  Nr XXXIV/2017  Rady Gminy Łączna z dnia 15 września 2017r. został przyjęty 

większością głosów  (za – 11, przeciw – 0, wstrzymał się – 0/14) 
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Przewodnicząca Rady –  zapytała czy radni mają jakieś uwagi do protokołu z dnia  

17 października 2017r.   

Uwag nie zgłoszono 

Protokół  Nr XXXV/2017  Rady Gminy Łączna z dnia 17 października 2017r. został przyjęty 

większością głosów  (za – 11, przeciw – 0, wstrzymał się – 0/14) 

 

 

Ad  13. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła XXXVI-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna. 

 

 

 

 

Protokół sporządziła                  Sekretarz obrad                           Przewodnicząca Rady Gminy 

 

Halina  Dziarmaga                   Marta  Siewierska                                  Monika  Pająk 
 

 


